



COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

In the name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful. All praise is for Allah Almighty.

Eidul Fitr (1447 - 2026) Announcement

Wednesday, March 18, 2026

(French to follow on the Next page)

All praise belongs only to Allah the Almighty. May the peace and blessings be upon the Messenger of Allah, his family, the faithful companions, and all those who follow them.

Following the global moon sighting criterion, the Council of Imams of Ottawa-Gatineau hereby confirms that there were no credible sighting reports on the evening of Wednesday, 29th Ramadan (2026-03-18). Accordingly, Ramadan will complete thirty (30) days, and we will celebrate Eid al-Fitr on Friday, March 20, 2026, in shā' Allāh.

We remain ever grateful to Allah for giving us yet another opportunity to observe the blessed month of Ramadan and enabling us to offer Taraweeh and Qiyam. We ask Allah to accept all our fasting and worship of the month and grant us guidance to continue similarly in the future.

The day of Eid is a day of celebration, marked by feelings and expressions of happiness. While we celebrate Eid with our family and friends, we must not forget those in the community who are elderly, living alone, or do not have a social network. We urge you to include those families in your celebrations on this very blessed occasion. Reach out to such people and bring joy to their day as well. There is no better day than the day of Eid to mend broken relationships of the past. As situations around us keep changing and become more challenging for some, let us submit to Allah for His assistance and put our trust solely in His Mercy.

May Allah accept our fasting, prayers, and charity and ease the hardships of the oppressed and those in need.

The Council is hereby also extending very happy and joyous Eid greetings to all Muslims and Canadians across the country and wishing you all a prosperous and healthy future that is filled with love and remembrance of Allah, along with the teachings of the final Messenger, Muhammad ﷺ. Let us encourage one another to earn the pleasure of Allah through acts of piety, righteousness, and service to humanity

Signed virtually by:

All affiliated members of the Council of Imams of Ottawa-Gatineau



COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

Au nom d'Allah, le Tout Miséricordieux, le Très Miséricordieux.

Annnonce de l'Eid al-Fitr (1447 -2026)

Mercredi 18 mars 2026

Toute louange appartient uniquement à Allah, le Tout-Puissant. Que la paix et les bénédictions soient sur le Messager d'Allah, sur sa famille, sur ses compagnons fidèles et sur tous ceux qui les suivent.

En suivant le critère de l'observation globale de la lune, le Conseil des imams d'Ottawa–Gatineau confirme par la présente qu'aucun rapport d'observation crédible n'a été signalé dans la soirée du mercredi 29 Ramadan (18 mars 2026). Par conséquent, le mois de Ramadan complètera trente (30) jours, et nous célébrerons l'Aïd al-Fitr le vendredi 20 mars 2026, in shā' Allāh.

Nous demeurons profondément reconnaissants envers Allah de nous avoir accordé une nouvelle occasion d'observer le mois béni de Ramadan et de nous avoir permis d'accomplir les prières de Tarawih et de Qiyam. Nous demandons à Allah d'accepter notre jeûne et tous nos actes d'adoration accomplis durant ce mois, et de nous accorder la guidance afin de continuer sur cette voie à l'avenir.

Le jour de l'Aïd est un jour de célébration, marqué par des sentiments et des expressions de joie. Alors que nous célébrons l'Aïd avec nos familles et nos amis, nous ne devons pas oublier les membres de la communauté qui sont âgés, vivent seuls ou n'ont pas de réseau social. Nous vous encourageons à inclure ces familles dans vos célébrations en cette occasion très bénie. Tendez la main à ces personnes et apportez aussi de la joie à leur journée. Il n'y a pas de meilleur jour que celui de l'Aïd pour réparer les relations brisées du passé. Alors que les situations autour de nous continuent d'évoluer et deviennent plus difficiles pour certains, remettons-nous à Allah pour Son aide et plaçons notre confiance uniquement dans Sa miséricorde.

Qu'Allah accepte notre jeûne, nos prières et notre charité, et qu'Il soulage les difficultés des opprimés et de ceux qui sont dans le besoin.

Le Conseil adresse également ses plus chaleureuses et joyeuses félicitations de l'Aïd à tous les musulmans et à tous les Canadiens à travers le pays, et vous souhaite à tous un avenir prospère et en bonne santé, rempli d'amour et du rappel d'Allah, ainsi que de l'enseignement du dernier Messager, Muhammad ﷺ. Encourageons-nous les uns les autres à rechercher l'agrément d'Allah par des actes de piété, de droiture et de service envers l'humanité.

Signé virtuellement par:

Les membres affiliés du Conseil des Imams d'Ottawa-Gatineau